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الملخص
هدفت هذه الدراسة إلى استقصاء مستويات الدافعية لتعلم اللغة الإنجليزية، لدى عينة من طلبة

الجامعات الأردنية؛ وعلاقتها ببعض المتغيرات. تكونت عينة الدراسة من(412) طالباً وطالبة. من

الطلبة الدارسين لمساق في اللغة الإنجليزية في الجامعات الأردنية. وقد طبق عليهم استبانة مكونة من

(66) فقترة، تشتمل على (10) مجالات أو ابعاد فرعية، وقد ثم التحقق من خصائصها السيكومترية

وفق عدد من الإجراءات. اشارت نتائج الدراسة إلى أن مستويات الدافعية لتعلّم اللغة الإنجليزية لدى

الطلبة حسب المجالات العشرة ، قد تراوحت ما بين متوسطة إلى كبيرة. كما تبين وجود فروق ذات دلالة

إحصائية في مستويات الدافعية لتعلم اللغة الإنجليزية. على بعض المجالات، تعزى لكل من جنس

الطالب ومستواه الدراسي، ووجدت علاقة ارتباطية طرديه ذات دلالة إحصائية، بين كل من المعدل

التراكمي للطالب وبعض مجالات الدافعية للتعلم. وانتهت الدراسة بعدد من التوصيات.
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الأردنية.
Abstract 
This study aimed to investigate the levels of motivation to learn English among a sample of Jordanian university students, and its relationship to some variables. The study sample consisted of (412) students, studying an English language course at the universities of Jordan. A five scale questionnaire containing (66) items has been applied, covering (10) sub dimensions. After its psychometric properties were verified, the results of the study showed medium to large levels of motivation to learn English. Also it showed statistically significant differences in the levels of motivation to learn English, in some domains, due to both the sex of the student, and his study level, and the correlation between each of the student average and some of the domains of motivation for learning. The study was concluded with some recommendations.
 (135) words
 Keywords: motivation to learn English, domains of motivation, students in Jordanian universities.
